



المؤتمر الفلسطيني للحق في السكن

ينظمه



مركز أبحاث الأراضي
جمعية الدراسات العربية

29-30 أيار 2011

رام الله - الضفة الغربية
فلسطين



Palestinian Housing Right Conference

Organized By



Land Research Center (LRC)
Arab Studies Society

29 - 30 May, 2011

Ramallah - West Bank
Palestine

برنامج المؤتمر

Conference Program

Conference Program

First Day Program May 29, 2011

	09:30 - 10:00	Reception and Registration
Opening Session	10:00 - 10:05	Opening session
	10:05 - 10:10	Short movie Israeli violations of the Palestinian right to housing
	10:10 - 10:20	Land Research Center / Arab Studies Society Speech Mr. Ishaq Al Budeiri, Director, Arab Studies Society
	10:20 - 10:35	Palestinian Leadership Speech Mr. Othman Abu Gharbiyya, General Director, the Palestinian National and Popular Conference in Jerusalem
	First Session Administered by Mr. Issam Aruri, General Director, Jerusalem Legal Aid and Human Rights Center	
Global experience in the defense of the right to housing	10:35 - 11:55	Towards a Reinvigorated Palestinian Housing Right Movement Mr. Miloon Kothari, Former Special Rapporteur on Adequate Housing. UN Human Rights Council
	10:55 - 11:15	The Housing and Land Rights Network (HLRN) experience in advocating for the Right to Adequate Housing Joseph Schachla, Coordinator of the Habitat International Coalition's Housing and Land Rights Network (HIC-HLRN)
	11:15 - 11:35	The Swedish Cooperative Center experience in advocating for the right to adequate housing Mr. Muhammed Khaled, Regional Director, Swedish Cooperative Center
	11:35 - 11:55	Land and Housing Rights Movement and the Role of Women Shivani Chaudhry, Associate Director, Housing and Land Rights Network
	11:55 - 12:10	Global Overview on Indigenous People's Rights to Housing and Adequate Shelter Dr. Nael Salman, Programme Manager and Representative of the UN Habitat in the West Bank
	12:10 - 12:40	Open Discussion
	12:40 - 13:00	Coffee Break
	Second Session Administered by Mr. Jamal Jomah, Coordinator of the <i>Stop the Wall</i> Campaign	
Israeli violations of the Palestinian right to housing	13:00 - 13:05	Short movie The Israeli violations of the Palestinian Right to Housing in the West Bank and Gaza Strip
	13:05 - 13:25	Israeli Violations of the Palestinians Right to Housing in the West Bank (including East Jerusalem) and Gaza Strip Mr. Jamal Talab, General Director, Land Research Center – LRC
	13:25 - 13:30	Short Movie Israeli Violations of the Palestinians Right to Housing in Occupied Palestine in 1948
	13:30 - 13:45	The "Right to City" and Israeli Violations of Housing Right in Palestine 1948 Dr. Yosef Jabareen, Lecturer on Urban Studies and Planning
	13:45 - 14:00	Golan Land and Housing under the Israeli Occupation Dr. Taiseer Marry, General Director, Golan for Development Society
	14:00 - 14:20	Open Discussion
	14:20 - 14:35	Launching of the Palestinian Housing Right Movement Session Administrator: Mr. Issa Samandar. Movement founding statement by: Mr. Yaqoub O'deh - Members of the Housing and Land Rights Network
Closing	14:35 - 14:50	Conference Conclusion and Closing Remarks
	15:00 - 16:00	Lunch

Second Day Program May 30, 2011 (Feild visit to Occupied city of Jerusalem)

برنامج المؤتمر

برنامج اليوم الأول 2011/05/29 م

	10:00 - 09:30	استقبال وتسجيل
الافتتاح	10:05 - 10:00	افتتاح
	10:10 - 10:05	عرض فيلم بعنوان الانتهاكات والممارسات الإسرائيلية ضد حق الفلسطينيين في الأرض والسكن
	10:20 - 10:10	كلمة مركز أبحاث الأراضي / جمعية الدراسات العربية السيد إسحاق البديري مدير عام جمعية الدراسات العربية
	10:35 - 10:20	كلمة القيادة الفلسطينية السيد عثمان أبو غربية الأمين العام للمؤتمر الوطني الشعبي في القدس
	الجلسة الأولى يدير الجلسة السيد: عصام العاروري - مدير عام مركز القدس للمساعدات القانونية	
جانب عالبة في الدفاع عن الحق في السكن	11:55 - 10:35	إعادة تنشيط الحركة الفلسطينية للحق في السكن ميلون كوتهايري المقرر الخاص المعني بالسكن. مجلس حقوق الإنسان في الأمم المتحدة
	11:15 - 10:55	تجربة شبكة حقوق الأرض والسكن في الشرق الأوسط وشمال أفريقيا في دعم الحق في السكن الملائم جوزيف شقلا المنسق العام لشبكة حقوق الأرض والسكن في الشرق الأوسط وشمال أفريقيا - التحالف الدولي للموئل
	11:35 - 11:15	تجربة مركز التعاون السويدي في دعم الحق في السكن الملائم م. محمد خالد المدير الإقليمي لمركز التعاون السويدي
	11:55 - 11:35	دور المرأة في حركات الدفاع عن حقوق الأرض والسكن الملائم شيفاني شودري المدير المساعد لبرنامج الإسكان الإقليمي في جنوب آسيا-التحالف الدولي للموئل وشبكة حقوق الأرض والسكن
	12:10 - 11:55	النظرة العالمية لحقوق الشعوب الأصلية في السكن والمأوى الملائم د. نائل سلمان مدير برنامج المستوطنات البشرية وممثل UN-Habitat في فلسطين
	12:40 - 12:10	نقاش
	13:00 - 12:40	استراحة
	الجلسة الثانية يدير الجلسة السيد: جمال جمعة - منسق الحملة الشعبية لمقاومة الجدار والاستيطان	
الانتهاكات الإسرائيلية ضد الحق الفلسطيني في السكن	13:05 - 13:00	عرض فيلم بعنوان الانتهاكات والممارسات الإسرائيلية ضد حق الفلسطينيين في الأرض والسكن في الضفة الغربية وقطاع غزة
	13:25 - 13:05	الانتهاكات الإسرائيلية للحق في السكن في الأراضي الفلسطينية (الضفة الغربية بما فيها القدس وقطاع غزة) الأستاذ جمال طلب العملة مدير عام مركز أبحاث الأراضي
	13:30 - 13:25	عرض فيلم بعنوان الانتهاكات والممارسات الإسرائيلية ضد حق الفلسطينيين في الأرض والسكن في المناطق المحتلة عام 1948
	13:45 - 13:30	"الحق في المدينة" والانتهاكات والممارسات الإسرائيلية في منطقة 48 للحق في استخدام الأرض والسكن الملائم د. يوسف جبارين محاضر في مجال الهندسة المعمارية وتخطيط المدن
	14:00 - 13:45	الأرض والمسكن في الجولان تحت الاحتلال د. تيسير مرعي رئيس جمعية التنمية في الجولان السوري المحتل وناشط حقوقي
	14:20 - 14:00	نقاش
	14:35 - 14:20	إطلاق الحركة الفلسطينية للحق في السكن يدير الجلسة السيد: عيسى سمندر، ويلقي البيان التأسيسي للحركة السيد: يعقوب عودة وهما عضوين في شبكة الموئل
الاجتماع	14:50 - 14:35	قراءة التوصيات والبيان الختامي
	16:00 - 15:00	غداء

برنامج اليوم الثاني 2011/05/30 م (جولة ميدانية في مدينة القدس)